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De toekomst   
is aan de vrouw
Het aantal vrouwelijke burgemeesters in Vlaanderen blijft bedroevend laag. In  
iets meer dan 40 van de 300 gemeenten staat sinds 1 januari een vrouw aan het roer. 
Elf kwamen er op de laatste dag van november bijeen op de eerste verdieping van 
het prachtige stadhuis van Sint-Truiden. Ze kwamen unaniem tot twee conclusies: dit 
zouden we meer moeten doen en de toekomst is aan de vrouw.   
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Wie is wie?

 Gastvrouw Veerle Heeren (CD&V) begint aan haar 
tweede bestuursperiode als burgemeester van Sint-
Truiden. Ze leidt een coalitie met Open VLD en N-VA.

 Marleen Peeters (N-VA) ruilt de oppositiebanken 
voor de burgemeesterssjerp in Lille. Haar partij gaat 
samenwerken met Groen, de partij waarmee ze 
goed oppositie heeft gevoerd.

 Karin Derua (Open VLD) wordt de eerste vrouwelijke 
burgemeester van Boortmeerbeek. Ze stond als 
eerste schepen op de tweede plaats op de liberale 
lijst, maar haalde de meeste voorkeurstemmen. Ze 
zet de coalitie met SP.A voort.

 In Wellen kreeg de uittredende coalitie SP.A-CD&V 
het vertrouwen van de kiezer. Burgemeester Els 
Robeyns (SP.A) leidt ook de komende zes jaar de 
bestuursploeg. 

 Destelbergen krijgt voor het eerst een vrouw als 
burgemeester, Elsie Sierens (Open VLD). Ze was het 
voorbije anderhalf jaar schepen. Haar partij vormt 
een meerderheid met N-VA.

 Veerle Baeyens (N-VA) blijft burgemeester van 
Haaltert. Het bestuur van N-VA en SP.A overleefde 
een woelige periode met onbestuurbaarheid, kreeg 
het vertrouwen van de kiezer en gaat door met 
CD&V als derde partner.

 In Zutendaal nam schepen Ann Schrijvers (Zuten-
daalse Volkspartij ZVP) anderhalf jaar geleden de 
burgemeesterssjerp over van haar partijgenoot Jef 
Bobbaers. Haar partij heeft na de verkiezingen van 
oktober een ruime absolute meerderheid. 

 Nele Geudens (CD Meerhout) zet een traditie 
van meer dan veertig jaar christendemocratische 
burgemeesters voort in Meerhout. Ze was schepen 
en OCMW-voorzitter, en volgt Jos Engelen op in een 
coalitie met SP.A.

 In Zemst is Veerle Geerinckx (N-VA) de eerste 
vrouwelijke burgemeester. Ze was eerste schepen in 
de vorige bestuursperiode en vormt een coalitie met 
SP.A, Groen en de lokale partij Vlam.

 Ook in Herentals staat voor het eerst een vrouw 
aan het roer, Mien Van Olmen (CD&V). Ze was zes 
jaar oppositieraadslid, twaalf jaar schepen en zal de 
komende zes jaar de gemeente besturen met N-VA 
als coalitiepartner.

 Katrien Partyka (CD&V) ten slotte was vijftien jaar 
schepen in Tienen en is er sinds 2015 burgemees-
ter. Haar partij bestuurt samen met Open VLD, N-VA 
en Groen.
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V
ijf burgemeesters die opnieuw 
een mandaat kregen van de 
kiezer en zes nieuwelingen 
gingen in op de uitnodiging 
van de stad Sint-Truiden en 

Lokaal om hun visie en ervaringen 
te delen. De hartelijke ontvangst met 
koffie en taart zette de toon voor een 
inspirerende namiddag. 

Wat is de grootste uitdaging voor de 
komende zes jaar?
Karin Derua: ‘Ik wil de oppositie bij 
het beleid betrekken. Oppositieraads-
leden hebben ook een stem van het 
volk gekregen. Toch worden hun voor-
stellen in veel gemeenten niet eens in 
overweging genomen, constructief sa-
menwerken wordt beloond.’
Marleen Peeters: ‘Wij willen transpa-
ranter besturen en van communicatie 
een speerpunt maken. Lille had sinds 
mensenheugenis dezelfde bestuurs-
ploeg, die deed wat ze altijd had ge-
daan. Dat wordt nu doorbroken, we 
willen dat burgers en administratie 
meer bijdragen aan het beleid en weer 
fier zijn op de gemeente.’
Elsie Sierens: ‘Ik voel nu al dat er een 
nieuwe dynamiek, een goede symbi-

ose komt in het college. We hebben 
een nieuwe coalitiepartner, er zijn veel 
nieuwe schepenen. Er staan veel pro-
jecten op stapel: een school, een recre-
atiezone, een sociaal huis.’
Veerle Heeren: ‘We hebben in de voor-
bije bestuursperiode het stadhuis, de 
markt en een deel van de stadskern 
vernieuwd. Nu zullen we de binnen-
stad voort afwerken. Een belangrijk 
dossier zijn de riolen. Een tweede 
speerpunt is het nieuwe stadskantoor 
op de Minderbroedersite. Dat hangt 
samen met een andere prioriteit: meer 
aandacht voor het overal aanwezige re-
ligieuze erfgoed.’
Veerle Geerinckx: ‘We willen een ein-
de maken aan de oude politieke cul-
tuur van elkaar intimideren en mod-
dergooien. Ook voor de burgers wordt 
dat aanpassen: ze zijn nog opgevoed 
in de geest van het dienstbetoon. Wij 
gaan voor echt beleid op het vlak van 
onder meer erfgoed, openbare werken, 
fietsen, landelijkheid.’
Veerle Baeyens: ‘Onze prioriteiten zijn 
de ontwikkeling van een sportsite, het 
creëren van meer kinderopvang, en 
meer participatie om de identiteit van 
elk dorp te versterken binnen het gro-

tere geheel van de gemeente. Belang-
rijk is de horizontale invalshoek: in 
het meerjarenplan zullen we niet meer 
thematisch maar projectmatig werken.’
Ann Schrijvers: ‘Veel mensen liggen 
wakker van de verkeersveiligheid. We 
hebben intussen de fietsring gereali-
seerd, maar we gaan door met grote 
ingrepen en kleine aanpassingen. 
Andere prioriteiten zijn het autovrij 
herinrichten van de sportzone en ook 
de financiën. De gemeente is financi-
eel heel gezond, maar we merken wel 
de gevolgen van de vergrijzing en de 
taxshift.’ 
Els Robeyns: ‘Naast de grote projec-
ten voor verkeer en mobiliteit was en 
is mijn stokpaardje communicatie. We 
hebben open gecommuniceerd en de 
inwoners bij het beleid betrokken. Die 
participatie willen we nog versterken, 
op een moderne manier.’
Mien Van Olmen: ‘Herentals moet zijn 
troeven veel meer uitspelen. Inwo-
ners moeten weer fier zijn op de stad, 
bezoekers en toeristen moeten de weg 
erheen vinden. We willen een stad op 
mensenmaat blijven en tegelijkertijd 
tegemoetkomen aan onze centrum-
functie voor de regio die meer huis-

Elsie Sierens: 

‘We hebben een nieuwe coalitiepartner, er zijn veel 
nieuwe schepenen. Ik voel nu al dat er een nieuwe 
dynamiek,  een goede symbiose komt in het college.

Els Robeyns: 

‘We hebben open gecommuniceerd en de inwoners bij 
het beleid betrokken. Die participatie willen we nog 

versterken, op een moderne manier.’
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vesting, werkgelegenheid en mobiliteit 
vraagt. Om iets te doen aan de vereen-
zaming in de stad en de twee deeldor-
pen zijn er meer inspanningen nodig 
voor buurtzorg, netwerkopbouw.’
Nele Geudens: ‘Onze belangrijkste uit-
daging is ook mobiliteit. Meerhout ligt 
vlak bij de E313, we hebben veel last 
van sluipverkeer en alle problemen die 
daarmee gepaard gaan: luchtkwaliteit, 
filedruk, onveiligheid, onderhoud van 
wegen.’ 
Katrien Partyka: ‘Wij willen een effici-
ente organisatie op poten zetten die te-
gemoet komt aan de veranderde maat-
schappelijke uitdagingen, zoals een 
steeds mondiger burger die inspraak 
wil. De lokale overheid moet meer 
regisseur worden. Ze moet wat er aan-
wezig is in de gemeente meer kansen 
geven en niet alles zelf willen doen. Ze 

moet klaar zijn om meer projectmatig 
en burgergericht te werken.’ 

Hoe gaat u om met de oppositie? 
Veerle Geerinckx: ‘Er is soms de facto 
een overlapping. Onze vroegere coali-
tiepartner is naar de oppositie ver-
huisd, drie oppositiepartijen hebben de 
omgekeerde beweging gemaakt. Pro-
jecten van de vorige meerderheid lopen 
nu nog door.’
Veerle Baeyens: ‘Je moet altijd com-
municeren en de oppositie de nodige 
informatie geven, zodat je eventuele 
ergernissen en misverstanden kunt 
vermijden.’
Marleen Peeters: ‘Ik heb ervaren dat 
het niet prettig is als oppositiepartij 
veel te vragen en weinig te krijgen, en 
regelmatig met een kluitje in het riet te 
worden gestuurd. Die houding van de 

meerderheid heeft ook aanleiding gege-
ven tot onze goede band met de andere 
oppositiepartij, Groen, waarmee we nu 
de nieuwe meerderheid vormen. Ik ben 
niet van plan me op dezelfde manier te 
gedragen.’
Veerle Heeren: ‘Je moet constructief 
oppositie voeren. Als je de meerderheid 
alleen maar aanvalt, groeit er aversie 
tussen mensen. In Sint-Truiden was de 
N-VA constructief, nu zijn ze toegetre-
den tot de meerderheid.’
Karin Derua: ‘We willen alle partijen 
in de gemeenteraad betrekken bij de 
opmaak van het mobiliteitsplan. We 
zullen hen uitnodigen om in de com-
missie te zetelen, want ook zij vertegen-
woordigen een deel van de bevolking.’
Mien Van Olmen: ‘We hebben in de 
voorbije bestuursperiode de oppositie 
betrokken bij de opdrachtomschrij-

begeleidt zorgorganisaties bij de operationele werking: strategie, 
organisatieontwikkeling, financieel beleid en hr-management.

begeleidt lokale besturen bij de uitbouw van een duurzame en 
dynamische organisatie.

werving, selectie en evaluatie van nieuwe en huidige medewerkers.

vorming, training, coaching en loopbaanbegeleiding op alle niveaus.

Probis Consulting

CC Consult

CC Select

vzw Vorm

onafhankelijk advies en praktische dienstverlening 
voor lokale overheid, zorg- en welzijnsorganisaties

MEEDENKEN  MEEDOEN  MEEGROEIEN

GROEP
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Veerle Geerinckx: 

‘Schepenen denken nog vaak in functie van 
bevoegdheden, net als de administratie. Het is een 
uitdaging om langzaam naar het projectgerichte op te 
schuiven, maar het moet.’
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ving van enkele grote projecten. Ook 
in de stuurgroepvergadering had elke 
fractie een afgevaardigde die de projec-
ten stapsgewijs opvolgde. Op die ma-
nier voorkom je dat bij een eventuele 
bestuurswissel een project ingrijpend 
wordt gewijzigd.’
Veerle Baeyens: ‘We hebben vastgesteld 
dat de oppositie vaak niet aanwezig was 
op de commissies. Op de gemeenteraad 
maakte ze dan uiteraard een slechte 
beurt. Nu zullen we die werking nog 
versterken, met onder meer een nieuwe 
verkeerscommissie. Ik denk dat de op-
positie er nu wel zal zijn om construc-
tief mee te werken. Een oppositie die 
systematisch alles afbreekt, wordt door 
de kiezer afgestraft.’ 

Projectmatig werken is al enkele keren 
gevallen. Wat betekent dat in feite?
Katrien Partyka: ‘De burger denkt niet 
in diensten of loketten, en heeft geen 
boodschap aan de manier waarop wij 
georganiseerd zijn. Dat wil zeggen dat 
we meer op doelstellingen moeten wer-
ken. Bijvoorbeeld, we willen een goed 
vrijetijdsaanbod. Wie dat organiseert, 
is niet de belangrijkste vraag. Of, we 
willen een propere stad. Daar moet je 

samen, projectmatig aan werken: de 
veegdienst, de dienst openbare werken, 
de preventiedienst die de boetes uit-
schrijft, de dienst financiën die een be-
lasting invoert. Dat is dan geen project 
van schepen of dienst x of y, maar van 
een team.’
Ann Schrijvers: ‘Zo hebben wij de 
voorbije zes jaar gewerkt, wellicht ook 
omdat we nieuw waren en nog niet in 
dat stramien zaten van een eigen ter-
rein voor iedere schepen.’
Veerle Geerinckx: ‘Dat vraagt een 
echte cultuurverandering. Schepe-
nen denken nog vaak in functie van 
bevoegdheden, net als de administra-
tie. Het is een uitdaging om langzaam 
naar het projectgerichte op te schuiven, 
maar het moet.’
Elsie Sierens: ‘Een goede samenwer-
king tussen de diensten werkt bevorde-
rend, dit kan tot mooie en interessante 
projecten leiden. Vanuit die optiek zal 
het nieuwe college ook op basis van een 
matrix werken waar we niet eng maar 
ruim meedenken bij het realiseren van 
projecten en initiatieven.’ 
Veerle Baeyens: ‘Je moet voor een pro-
ject altijd een trekker en een aanjager 
hebben in de administratie. In het be-

gin was dat wat zoeken, maar nu willen 
de ambtenaren daar ook naartoe. Ze 
krijgen verantwoordelijkheid en vol-
doening.’
Veerle Heeren: ‘Ook participatie van 
burgers wordt belangrijker. De renova-
tie van een ontmoetingscentrum in een 
deelgemeente is een mooi participatie-
traject geworden. Een ander succesvol 
project is “Dorp in de kijker” in de acht-
tien kerkdorpen. De technische dien-
sten hebben eerst een analyse gemaakt 
van elk dorp. Daarmee zijn we ter 
plaatse gegaan, iedereen kon vragen en 
opmerkingen voorleggen. Gedurende 
de daaropvolgende maanden probeer-
den we dan al meteen zoveel mogelijk 
kleine dingen op te lossen. Kleine zaken 
wekken veel frustratie op. Als je die snel 
uit de wereld helpt, kom je al ver.’

Doen vrouwen anders aan politiek dan 
mannen?
Veerle Heeren: ‘Ik zou eerst willen zeg-
gen dat politiek een mannenwereld blijft 
met mannelijke regels. Het gevaar is dat 
je die regels overneemt, zonder het te 
beseffen. Ik ben er nochtans van over-
tuigd dat de toekomst vrouwelijk is.’
Els Robeyns: ‘Vrouwen doen het effici-

Veerle Baeyens: 

‘Je moet voor een project altijd een trekker en een 
aanjager hebben in de administratie. In het begin was 

dat wat zoeken, maar nu willen de ambtenaren daar ook 
naartoe. Ze krijgen verantwoordelijkheid en voldoening.’
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“ “

voor een accurate en effi ciënte bedeling

Uw ongeadresseerd drukwerk  accuraat, 
betaalbaar én ecologisch vriendelijk bedeeld?  
Met of zonder opmaak en drukken?  
Dat kan voortaan ook voor uw gemeente!

Persoonlijke service dragen wij hoog 
in het vaandel. Neem vrijblijvend contact 
met ons op, u merkt dadelijk het verschil.

Uw partner voor 
kwaliteitsvolle bedelingen!

Turnhoutsebaan 185 bus 1
B-2970 Schilde
0800 64 400 
info@vlaamsepost.be
www.vlaamsepost.be

enter, we zijn meer to the point. Ik kan 
niet tegen vergaderen om te vergade-
ren.’
Elsie Sierens: ‘We zijn empathischer, 
we detecteren sneller gevoeligheden, 
ook bij het personeel.’
Ann Schrijvers: ‘Ik denk dat dat meer 
te maken heeft met persoonlijkheid, 
niet zozeer met het verschil man-
vrouw.’

Veerle Baeyens: ‘Een vrouw leidt de ge-
meente toch op een andere manier dan 
een man, met meer diplomatie, partij-
grensoverschrijdend.’
Veerle Geerinckx: ‘Mannen meten 
zich een andere vorm van leiderschap 
aan. Ze zijn veel directiever: zo zal het 
zijn, dat is beslist. Vrouwen zijn meer 
luisterbereid en staan meer open voor 
inspraak. In de volgende fase is het net 

omgekeerd. Mannen durven dan wel 
eens hun beslissing terug te schroeven, 
als er iemand komt klagen. Vrouwen 
kunnen dan harder zijn: de participatie 
is gebeurd, nu moet het vooruitgaan. 
Ze gaan meer voor de inhoudelijke vi-
sie.’
Els Robeyns: ‘We zijn consequent, 
mannen zijn dat veel minder.’
Nele Geudens: ‘Wij zijn natuurlijk 

Veerle Heeren: 

‘Politiek blijft een mannenwereld met mannelijke  
regels. Het gevaar is dat je die regels overneemt,  

zonder het te beseffen.’
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kordate dames, anders hadden we niet 
boven aan de lijst gestaan. Maar ik ken 
ook consequente mannen, dat hangt af 
van persoon tot persoon.’
Veerle Heeren: ‘Vrouwen hebben soms 
meer lef om de dingen in handen te 
nemen. Mijn twee mannelijke voorgan-
gers hebben het dossier van de riolen 
laten liggen. Ik heb er werk van ge-
maakt, ook al heb ik er me niet popu-
lair mee gemaakt.’ 

Hoe ziet u zichzelf?
Veerle Geerinckx: ‘Als inspirator, als 
coach.’
Veerle Heeren: ‘Als burgermoeder en 
aanspreekpunt. Iemand die tijd neemt 
en luistert, en toch zorgt dat de dossiers 
vooruitgaan. Iemand die anticipeert op 
conflicten.’

Sommigen hier zijn ook nationaal, Vlaams 
of provinciaal actief. Is dat belangrijk?
Els Robeyns: ‘Ik spreek nu tegen het 
standpunt van mijn eigen partij, maar 
ik vind het goed dat mensen met een 
lokaal mandaat in Brussel actief zijn 
en daar binnenbrengen wat er in de 
Dorpsstraat leeft. Zonder die voeling 

met de realiteit ben je heel theoretisch 
bezig. Ik weet waarover ik spreek, want 
ik zat in het parlement voordat ik een 
lokaal mandaat had. Omgekeerd is het 
belangrijk dat je in Brussel de belangen 
van je gemeente en regio kunt verdedi-
gen.’
Katrien Partyka: ‘De realiteitszin is 
zeker een groot voordeel van de cumul. 
Ik zie als burgemeester wekelijks men-
sen die dakloos zijn, ik kom in onder-
komen huizen. Als je alleen in Brus-
sel bent, is de afstand toch groter. We 
denken allemaal dat we voldoende ver-
schillende mensen kennen, maar sinds 
ik burgemeester ben, ben ik ervan 
overtuigd dat er parallelle werelden zijn 
waar je als blanke middenklasse geen 
weet van hebt. Omgekeerd neem ik van 
Brussel de bredere kijk op de zaken 
mee naar de gemeente. Maar ik ben in 
principe tegen cumul, op voorwaarde 
dat het verbod voor iedereen geldt.’
Veerle Heeren: ‘Het is a hell of a job om 
de twee te combineren.’
Els Robeyns: ‘Een stad als Sint-Truiden 
is niet te vergelijken met Wellen. Bij 
mij is het ook druk, maar als ik niet 
meer in het parlement zou zitten,  

 zou ik een andere baan zoeken.’ 
Veerle Geerinckx: ‘Nu gaat het nog 
enkel over de cumul, maar de goede 
kanten aan de combinatie worden ver-
geten. Ik ben zelf Vlaams ambtenaar 
en adviseur geweest. Als je Vlaams of 
federaal actief bent, voel en zie je de 
grote tendensen veel vlugger zoals pro-
jectgericht werken of ontvoogding en 
kun je de gemeentelijke administratie 
erop voorbereiden.’

Bent u als burgemeester publiek bezit?
Ann Baeyens: ‘Absoluut. Ik probeer 
een paar uur per week tot rust te ko-
men en dan thuis niet enkel fysiek 
maar ook mentaal aanwezig te zijn.’
Veerle Heeren: ‘Zelfs op vakantie word 
ik aangesproken.’

Kunt u nog rustig boodschappen doen?
(algemene hilariteit)
Karin Derua: ‘Een warenhuis heeft al 
eens aangeboden om een tafel en twee 
stoelen te plaatsen, zodat ik daar zitdag 
kan houden.’•

BART VAN MOERKERKE IS REDACTEUR VAN LOKAAL EN MARLIES 

VAN BOUWEL IS HOOFDREDACTEUR VAN LOKAAL

Karin Derua: 

‘Een warenhuis heeft al eens aangeboden om  
een tafel en twee stoelen te plaatsen,  

zodat ik daar zitdag kan houden.’

Katrien Partyka: 

‘Sinds ik burgemeester ben, ben ik ervan overtuigd dat er 
parallelle werelden zijn waar je als blanke middenklasse 
geen weet van hebt.’


